

ISSN 1003-1359  
CN 45-1171/G8

# 体育科技

*SPORT SCIENCE AND TECHNOLOGY*



VOL. 34 NO. 5  
第34卷 第5期  
总第140期

2013 5

ISSN 1003-1359



10>

9 771003 135136

广西体育科学研究所

# 体育科技

第34卷 第5期 2013年10月

## 目 次

### ●体育社会学

- 体育赛事志愿服务与90后大学生社会主义核心价值观的培育 ..... 何维芳 (1)  
康巴地区民间民俗体育资源开发与地区旅游互动关系研究 ..... 宋友林 (4)  
南京青奥会对青少年教育价值的研究 ..... 李跃 桂文亮 (6)  
忻州市村落体育的个案研究——以郝街村、南高村为例 ..... 何玲 (9)  
从中国古代正史体育文献看我国单项体育运动的发展 ..... 龚飞 (13)  
对苏北五城市不同文化程度群体体育旅游特征研究 ..... 周加启 (16)  
民俗体育文化的传承与保护——以广西宾阳炮龙节为例 ..... 徐国成 伍广津 (18)  
河南省体育市场管理体制和运行机制的研究 ..... 南音 (22)  
对全球化视角下我国民族体育文化传承的探析 ..... 徐发扬 (25)  
大众传媒传播田径运动信息的现状研究 ..... 苏娟 (27)  
我国体育经纪人职业培训环境分析 ..... 董鹏 张大庆 (29)  
南通市游泳场所安全保障的现状调查与分析 ..... 柳太波 (31)

### ●运动训练

- 中国竞技运动非奥运项目管理问题研究 ..... 王乐 盛宁宁 李辉 (35)  
CBA广东宏远队发展历程及崛起原因分析 ..... 刘小明 (37)  
2013年法网比赛中李娜与对手接发球技战术对比研究 ..... 徐磊 (40)  
广西中等体育运动学校教练员现状调查与分析 ..... 李菲 黄露 韩俊刚 (45)  
非运动技术因素对越野滑雪成绩的影响 ..... 吴晓华 伊剑 (47)  
足球进攻技术指标与进球能力的统计学分析 ..... 赵鹏 (50)  
探究新时期高职体育篮球训练的有效方法 ..... 石晓晨 (54)

### ●运动医学

- 运动预适应对过度训练大鼠心肌缺血缺氧损伤及血清MDA影响的研究 ..... 李翠霞 潘忠勉 李杰 (56)  
不同强度自行车运动对普通男大学生锻炼者能量消耗的影响研究 ..... 王世涛 (60)  
分子生物学在运动人体科学领域的应用 ..... 张业廷 王昕 刘静 (62)  
高校男子龙舟运动员不同训练期的身体机能监控研究 ..... 邹志兵 覃立成 (64)  
男子散打运动员有氧代谢能力的实验研究 ..... 苏展 (67)

### ●运动心理

- 健身舞蹈促进中老年女性心理健康的实证研究 ..... 陈元平 张换卫 龙晓东等 (70)  
地方院校教师心理资本与主观幸福感的相关性研究 ..... 谭贡霞 张允蚌 (73)

## ●群众体育

- 社会分层视野下西部经济欠发达地区成年人体育健身行为调查研究  
——以六盘水为例.....高徐张龙么广会等 (75)  
广西区直机关女公务员体质测定与研究.....黄志平 (79)  
甘肃省定西市新生代农民工身体健康与体育行为调查研究.....张学军 (87)  
绿色体育活动对国民健康素质提升影响研究——以大连市民徒步走现象为例.....张友毅 (95)  
同伴效应对城市大众健身行为的影响.....孙锡杰 (97)  
关于增强大学生体质与健康方法研究.....王剑 (100)  
天水市中小学生体质健康现状研究.....秦秀红 (104)

## ●体育教学

- 校本课程下体育物质资源的差异教学.....胡奇志 费俐兴 (108)  
新课改背景下高中体育与健康教学有效性的影响因素分析.....田广 张龙 么广会等 (110)  
“红色体育”校本课程开发对男生学习适应能力的影响.....张换卫 罗红 (114)  
“体教结合”模式的理性阐释.....孙景召 张天峰 (117)  
高校体育新课改对医学生身心影响状况研究——以辽宁医学院为例.....虞政军 (120)  
社会体育专业实践教学保障体系的策略研究.....黎晓萍 刘巧玲 赵芳 (124)  
体育活动在山西大同大学建设“人文校园”中的作用研究.....王海 李茂 冯青山 (129)  
大学生体育生活方式的构成要素分析.....刘罗曼 孟莉 (132)  
中小学武术教学中渗透思想道德教育.....陈鹏 (135)  
南京高校大学生课外羽毛球运动开展的调查研究.....王宇 江朝飞 吴宜琨 (137)  
“快易网球”教学模式在上海市中小学网球课中开展的实验研究.....章凌凌 曹智超 (141)  
民族传统体育专业武术专项课程教学目标设定与考核评价的研究.....孙永武 (146)  
动态分层教学法在体育院系田径普修课教学中的实验研究  
——以跨栏跑项目为例.....王新宝 黄卫东 (148)  
不同运动项目对职业院校女生身体素质影响的实验研究.....张丰 宋广侠 (152)  
高校乒乓球教学准备活动科学化安排研究.....王军 (155)  
普通高考增设体育达标测试科目的思考.....廖钟锋 (159)  
排球高清视频课件的制作与应用.....刘捷 (162)

## 体育科技杂志编辑部

主 编: 吴数德  
副 主 编: 黄志平  
责任编辑: 陈然  
编 辑: 林敬松  
蒋红健  
邹金辉

# SPORT SCIENCE AND TECHNOLOGY

Vol.34, NO.5 OCT, 2013

## CONTENTS

### ● Social Science in Physical Education and Sport

Sports Volunteer Service and the Cultivation of University Students' Core Value of the Generation after 90s....HE Wei-fang	(1)
Research on Interaction of Folk Sports Resources Development and Regional Tourism in Kangba District.....	SONG You-lin (4)
Research on the Education Value of Nanjing Youth Olympic Games for Teenagers.....LI Yue, et al.	(6)
A Case Study of Village Sports in Xinzhou City ——Taking Hao-Jie village and Nan-Jie village as examples.....HE Ling	(9)
Research on the Development of Single Sports from Chinese Official Ancient History Sports Literature...GONG Fei, et al	(13)
Study on the Characteristics of Sports Tourism of the Different Cultural Degree Group in Five Cities of Northern JiangSu.....ZHOU Jia-qi	(16)
The Inheritance and Protection of Folk Sports Culture	
——taking Guangxi BinYang artillery dragon festival for example.....XU Guo-cheng, et al.	(18)
Research on the Management System and Operational Mechanism of Sports Market in Henan Province.....NAN yin	(22)
Analysis of China's Sports Culture Heritage of the Nation from the Perspective of Globalization.....XU Fa-yang	(25)
Research on the Current Situation of Mass media Disseminating Information of Track and Field.....SU Juan	(27)
Analysis of the Vocational Training Environment of Sports Brokers in China.....DONG Peng	(29)
Investigation and Analysis of the Present Situation of the Security of Nantong Swimming Venue.....LIU Tai-bo	(31)

### ● Sport Training

Research on the Management Problems of China's Non-olympic Competitive Sports.....WANG Le	(35)
Analysis of the Development and the Success Reasons of Guangdong Hongyuan Men's Basketball Team.....	LIU Xiao-ming (37)
comparative Study on the Receiving Technology and Tactics of Lina and Her Rival In 2013 French Open Tennis Game.....	XU Lei (40)
Investigation and Analysis of the Present Situation of Coaches in Guangxi Secondary Sports School.....LI Fei, et al.	(45)
Influence on the Result of Cross Country Skiing by The Different Factors of Non-technique.....WU Xiao-hua, et al.	(47)
Correlation Analysis between Soccer Offensive Technical Indicators and Scoring Ability.....ZHAO PENG	(50)
Explore on The Effective Method of Sports Basketball Training in Higher Vocational Colleges in the New Era.....SHI Xiao-chen	(54)

### ● Sport Medicine

Research on the Effects of Exercise Preconditioning on Myocardial Ischemia Anoxic Injury and Serum MDA of Overtraining Rats.....LI Cui-xia, et al.	(56)
Influence of Different Strength Bike Exercise on the Energy Consumption of Ordinary College Male Students Exercisers.....WANG Shi-tao	(60)
Application of molecular biology in the field of human movement science.....ZHANG Ye-ting ,etal.	(62)
Research on Biological Monitoring and Controlling for the College Male Dragon Boating Players in the Different Periods of	

Trainning .....	ZOU zhi-bing (64)
Experimental Research on Aerobic Capacity of Man Sanda Athletes.....	SU Zhan (67)

## ● Sport Physiology

an Empirical Study of Fitness Dance to Promote Middle-aged and Old Women's Mental Health...CHEN Yuan-ping, etal.(70)	
Research on the Psychological Capital and Subjective Well-being of Teachers of Local Colleges and Universities .....	TAN Gong-xia, etal. (73)

## ● Mass Sport

Research on Fitness Behavior of Different Social Class Adult in Liupanshui.....GAO Xu, etal. (75)
Measurement and Research on the physique of Guangxi Female Civil Servants..... HUANG Zhi-ping (79)
An Investigation on Health Condition and Sports Behavior of Peasant New Generation of Migrant Workers in Dingxi City .....ZHANG Xue-jun (87)
The Impact of Green Sports on National Quality of Health Promotion.....ZHANG You-yi(95)
Effects of Peer Relationships on Public Health Behavior.....Sun Xijie(97)
Research On Methods of Enhancing the Students' Fitness and Health.....WANG Jian, etal. (100)
Research on status of Physical Health of Primary and Middle School Students in TianShui city.....QIN Xiu-hong (104)

## ● School physical Education

the Difference Teaching of Sports Material Resources of School-based Curriculum.....HU Qi-zhi, etal. (108)
Study on the Effectiveness Influencing Factors of Physical Education and Health Teaching in High School Under the New Curriculum.....TIAN Guang , etal. (110)
Influence on Boy's Learning Adaptability by the Development of "Red Sports" School-based Curriculum .....ZHANG Huan-wei (114)
Rationally Explaining to the Mode of Combine Sports and Education.....SUN Jing-zhao, etal. (117)
Research on Physical and Mental Effects of New PE Curriculum Reform on Medical College Students...YU Zheng-jun(120)
Study on Optimization Strategy of the Social Sports Practice Teaching Security System.....LI Xiao-ping, etal. (124)
The Role of Sports Activities Playing in the Construction of Humanities Campus of Datong University in Shanxi .....WANG Hai, etal. (129)
Analysis of the Elements of Undergraduates' Sports Lifestyle.....LIU Luo-man, etal. (132)
Moral Education Penetration into Martial Arts Teaching in Primary and Secondary Schools.....CHEN Peng (135)
Investigation and Study on Extracurricular Badminton Development of Nanjing College Students.....WANG Yu, etal. (137)
The Experimental Research on the Effect of Simple & Fast Tennis Teaching Method in Shanghai Primary and Secondary Schools.....ZHANG Ling-ling (141)
Research on Evaluation of the Teaching Goal Setting and Evaluation of Special Curriculum of Wushu...SUN Yong-wu (146)
Research on the Experiment of Dynamic Layered Approach in Track & Field Teaching in P.E. Institutes —An experiment in Hurdle Technique course.....WANG Xin-bao, etal. (148)
Experiment Research on the Impact on Vocational College Girls' Fitness by Different Sports.....ZHANG Feng, etal.(152)
Research on Scientific Arrangement about Warm-up Activities of Table Tennis Teaching in Universities...WANG Jun (155)
Thinking about Adding Sports Standard Test Subjects in College Entrance Examination.....LIAO Zhong-feng (159)
Production and Application of Volleyball HD Video Courseware.....LIU Jie (162)